
Nuž, také krásne letné 
počasie na jarmoku 
Bánovčania nepamätajú, 
ani na jar, ani na jeseň. 
Po obidva jarmočné dni 
sa teploty na slnku šplhali 
ku tridsiatke a okrem 
zakvitnutej mestskej 
zelene prišlo s kvetmi 
a pestrofarebným tovarom 
aj množstvo trhovníkov... 
A tak naše námestie 
zakvitlo niekoľkonásobne. 
Veríme, že takéto ideálne 
počasie si budeme užívať 
aj v pondelok 30. apríla, 
kedy si spoločne postavíme 
máj. Ešte síce nevieme ako, 
ale vraj zelená „májka“ 
sa bude zo sídliska 
Dubnička „dopravovať“ 
po hlavnej ceste od štvrtej 
hodiny a sprevádzať 
ju budú folklóristi 
s veselými pesničkami 
až na námestie. Tu vraj 
už nebudeme máj stavať 
pomocou žeriavu, ale 
pomocou silných chlapský 
rúk hasičov. Nuž, tak sme 
všetci poriadne zvedaví. 
Na máj i na hasičov... 
I na prvú májovú noc pri 
splne Mesiaca...

PS: O oslave Sviatku práce 
na prvého mája v našom 
meste sme sa však nič 
nedozvedeli...

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Projekt Európa 
pre občanov čiže 
Tu žijem! 2018 
bude prvý júnový 
víkend

Na druhom 
medzinárodnom 
Bánovskom 
šúľanci zabodovali 
aj naši

Na krajskej súťaži 
Dubčekov a Štúrov 
rétorický Uhrovec 
uspeli žiačky ZŠ 
Školská 

V Horných 
Ozorovciach bol 
Okresný snem 
Jednoty dôchodcov 
Slovenska

Neprehliadnite!

V sobotu 26. apríla 
od 8.00 do 18.00 h 

bude v meste 
mobilný zber 

elektroodpadu!

Aprílové zasadanie mestského parlamentu sa nevyhlo invektívam
Opravy ciest navýšené na milión štyristo tisíc eur

Prvých jedenásť bodov 
plánovaného programu 
schválili alebo zobrali 

na  vedomie poslanci bez 
diskusie a bez pripomienok. 
Išlo o  správu o  činnosti 

mestskej rady, záverečný 
účet mesta, výročnú správu 
MsKS, informatívne správy 
- o  výsledkoch činnosti 
v  oblasti aktivačných prác, 
o  vybavení mestského 
úradu výpočtovou tech-
nikou, o činnosti školských 
k lubov detí. Taktiež 
jednohlasne boli schválené 
správy o  hospodárení 
za  rok 2017 - Bánovského 
kultúrneho centra, Správy 
majetku mesta, o  hospo-
dárení s  majetkom mesta 
a  o  prehodnotení nájom-
ných a  mandátnych zmlúv 
so spoločnosťou Byttherm.

Aj informatívna správa 
o stave likvidácie komunál-
neho odpadu na  úrovni 
mesta prešla bez diskusie, 
avšak správa o  zavedení 
triedeného zberu bio-
logicky rozložiteľného 
odpadu na  území mesta 
priniesla prvú diskusiu. 
Poslanec Ľudevít Znášik 
tlmočil názor občanov, 
ktorí sú vraj zmätení 
z  nedávneho prieskumu 
mesta formou dotazníkov, 
týkajúceho sa rozhodnutia 
o bioodpade: kompostér 
alebo nádoba? Ide výlučne 
o  domácnosti v  rodinných 

domoch.  Kompostér 
i nádobu by od mesta dostali 
bezplatne. Vzniknutý kom-
post využijú občania pre 
vlastné potreby do  záhrad, 
nádoby sa budú musieť 
pravidelne a pomerne často 
vyvážať a  za  túto službu si 
budú musieť občania platiť. 
Výšku poplatkov nevedeli 
kompetentní z  mestského 
úradu ešte určiť. Vypl-
nených dotazníkov sa 
vrátilo na MsÚ asi len tristo 
a  z  nich vyplynulo, že je 
väčší záujem o kompostéry. 
Primátor a  Peter Baláž, 

Päťhodinové rokovanie Mestského 
zastupiteľstva v Bánovciach nad Bebravou 

v stredu 18. apríla mohli občania opäť sledovať 
aj v priamom prenose na internete. Tí, čo 
sledovali, určite potvrdia, že „stratilo“ skoro 
dve hodiny zbytočnými invektívami. Tým 
najdôležitejším bodom bolo navýšenie sumy 
na prioritné opravy ciest a chodníkov z 1,1 
milióna na 1,4 milióna eur. Dodávateľom 
stavebných prác bude spoločnosť Eurovia. 

Pokračovanie na 3. strane >>

Jarmočný víkend plný slnka a kvetov
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Stanovisko mesta
k orezom drevín

Mobilný zber elektroodpadu 

Projekt Európa pre občanov čiže Tu žijem! 2018 

V   priebehu týždňa 
sa primátor Marián Cho-
vanec zúčastnil viacerých 
obhliadok v  rôznych 
lokalitách mesta. Ich cieľom 
bolo zistiť a prehodnotiť stav 
drevín. Obhliadok sa zúčast-
nili tiež zamestnanci MsÚ 
zo životného prostredia 
a vedenie mesta. Keďže orezy 
konkrétnych drevín možno 
uskutočniť len na  základe 
legislatívnych predpisov, 
výsledkom boli zatiaľ 
konkrétne odporučenia. 
Definitívne stanovisko 
k nim bude vydané v období 

plného olistenia drevín. 
Až vtedy totiž možno 
objektívne posúdiť znížený 
komfort bývania (tienenie, 
zlé hygienické pomery 
v bytoch, bezpečnosť a pod.). 
Následne bude vykonaná 
opätovná obhliadka kompe-
tentnými zamestnancami, 
po  ktorej budú vydané 
rozhodnutia k predmetným 
požiadavkám. Urgentné 
prípady budú však riešené 
bezodkladne. Mesto súčasne 
poukazuje na fakt, že mnohé 
dreviny sú v  dobrom zdra-
votnom stave a  na  svojich 

miestach plnia významné 
nenahraditeľné funkcie. 
Dotvárajú tiež urbánny 
priestor a  v  neposlednom 
rade majú vysokú spolo-
čenskú hodnotu. Mali by 
sme sa preto snažiť udržať 
ich čo najdlhšie a  k  ich 
výrubu pristupovať citlivo. 
Ich odstránenie by malo byť 
až posledným riešením, ak 
ostatné opatrenia nesplnia 
nutný, resp. zákonný štan-
dard životných podmienok. 
Za  pochopenie vopred 
ďakujeme.

 Tlačová správa mesta

Mesto Bánovce nad 
Bebravou ozna muje 
občanom, že v  sobotu 28. 
apríla 2018 v čase od 08.00 
do  18.00 h sa uskutoční 
mobilný zber elektrood-
padu. Počas uvedeného ter-
mínu obyvateľom Bánoviec 
nad Bebravou bezplatne 
odvezieme nepotrebné elek-
trospotrebiče na ekologickú 
recykláciu.

Ako na to?
1. Najneskôr do  26. apríla 
2018 kontaktujte   mestský 
úrad počas úradných hodín 
na  tel. čísle   038/76 29  141 
alebo nonstop e-mailom: 
balaz@banovce.sk, cidori-
kova@banovce.sk.  

2. Nahláste nasledovné 
údaje: druh a  počet spot-
rebičov, ktoré potrebujete 
odviezť, meno, priezvisko, 
telefonický kontakt a presnú 
adresu, z  ktorej potrebujete 
spotrebiče odviezť.
3. V  deň zberu v  sobotu 
28. apríla do  8.00 hodiny, 
v yložte elektroodpad 
do vchodu bytového domu, 
resp. za  bránu rodinného 
domu. Spotrebiče nevy-
kladajte na  ulicu. Mohli 
by ich vziať neoprávnení 
zberači, neodborne ich 
rozobrať,  nepredajné kom-
ponenty odhodiť a  prispieť 
tak k  vzniku čiernych 
skládok vo vašom okolí. Aby 
sme v  priebehu dňa stihli 

odviezť spotrebiče zo všet-
kých   nahlásených adries, 
elektroodpad nevynášame 
z  bytov, pivníc či povál. Ak 
sa nám nepodarí od  vás 
prevziať nahlásený odpad 
do  18.00 h, kontaktujte 
v  priebehu polhodiny linku 
zberu 0911 250 211.

Mesto Bánovce nad 
Bebravou informuje, že 
osobné údaje občanov 
spracováva ako sprostred-
kovateľ   v  mene kolektívnej 
organizácie   ENVIDOM 
– Združenie výrobcov 
elektrospotrebičov pre 
recykláciu, a to len za účelom 
vykonania mobilného zberu 
elektroodpadu.

 Tlačová správa mesta

Bánovskú delegáciu, 
ktorú tvorila časť povere-
ného festivalového výboru, 
prijal v partnerskom meste 
Lubliniec v  Poľsku pán 
primátor Edward Maniura 
a ďalší členovia samosprávy, 
umeleckej obce a  koordi-
nátori májovej výpravy 
na  fest iva l .  Pracov ná 
porada začala s  predsta-
vením cieľov projektu 
a jednotlivých aktivít počas 
festivalu. Po  zodpovedaní 
otá zok orga ni z ačných 
i  obsahových a  po  výmene 
jed not l iv ých  náv rhov, 
pok račova lo stretnut ie 
živou  diskusiou o  živote 
v poľskom mestečku. Poľskí 
hostitelia nás previedli 
námestím s parkom, ktorý je 

aj miestom stálej expozície 
sôch miestnych umelcov – 
rezbárov, kováčov, sochárov. 
Zároveň je oddychovo špor-
tovou zónou s exteriérovou 
posilňovňou a  miestom 
stretávania sa malých 
i väčších, mladších i starších 
obyvateľov. A naozaj to tam 
žilo.

Družným a  srdečným 
podaním rúk sme sa zvítali 
aj s predstaviteľmi juhomo-
ravskej partnerskej obce 
Milotice. V  príjemnej pra-
covnej atmosfére sme pred-
stavili projekt a naše návrhy, 
ktoré spoločnými aktivitami 
a  stretnutím obyvateľov 
štyroch štátov už čoskoro 
naplníme. V  citlivo upra-
venej a  fotogenickej obci je 

veľká koncentrácia kultúrne 
a remeselne aktívnych ľudí. 
Takých, čo si vážia svoje 
korene a  tradície, vďaka 
nim odovzdávajú súčasnej 
generácii. O  tom, že si ich 

váži a osobne pozná aj sta-
rosta obce Josef Levek, niet  
pochýb. Sám je výtvarne 
i  folklórne aktívny a  veru 
bude mať z  čoho vyberať, 
kto pôjde reprezentovať ich 
život a  kultúru do  Báno-
viec. Obec Milotice sa pýši 
aj barokovým zámkom 
s  parkom,  francúzskou 
záhradou a  bažanticou. 
Medzi obdivovateľov tejto 
histórie patríme už aj my.

Rozpaky a  podozrenie, 
že by rečová bariéra mohla 
byt prekážkou pri stretnutí 
v    maďarskom Ostrihome, 
sa rozplynuli po  predsta-
vení členov oboch strán. 
Pracovné stretnutie pre-
behlo v  zmysle ozrejmenia 
a  dokreslenia jednotlivých 
sekcií projektu viceprimá-

torovi mesta pánovi László-
viBánhidymu, ktorý bol 
naším hostiteľom. Priestor 
venov a ný  p olo ž ený m 
otázkam a  diskusii bol 
naplnený do bodky. Aj keď 
mali naši maďarskí part-
neri v  poslednom období 
myseľ v  organizačnom 
zabezpečení parlamentných 
volieb, po našej návšteve sa 
s  vervou pustili do  výberu 
májovej delegácie, ktorou 
chcú reprezentovať mesto so 
silnými historickými, kul-
túrnymi ale aj športovými 
základmi. Stretnutie malo 
opäť aj spoločensko-kul-
túrny akcent. Hostitelia nás 
previedli historickým cen-
trom mesta i  dominantou 
Ostrihomskou bazilikou, 
ktorá je po  bazilikách sv. 

Petra v  Ríme a  sv. Pavla 
v Londýne tretím najväčším 
kostolom v Európe.

Návštevy v  partner-
ských mestách vyjasnili 
praktické otázky a upevnili 
vzájomnú dôveru partnerov 
festivalu Európa pre občanov 
TU ŽIJEM! Výzvu prijať 
a  hostiť obyvateľov part-
nerských miest, kultúrne, 
historicky i  občiansky 
vyzretých, chceme uchopiť 
s rešpektom ale aj  hrdosťou, 
ktorú môžeme pocítiť všetci. 
Ak im s  podporou obyva-
teľov mesta ponúkneme to 
najlepšie, čo tu žijeme.

 Lucia Bieliková, 
 tlačová tajomníčka festivalu

Delegácia Bánovčanov vedená Silvestrom Lavríkom, riaditeľom ZUŠ DK v poľskom Lublinieci, v popredí sprava primátor 
Edward Maniura , Simoneta Adamková, Lucia Bieliková...

Na rokovaní v Ostrihome s viceprimátorom mesta Lászlóm Bánhidym

V rámci projektu Európa pre občanov bude 
naše mesto hostiť umelcov, detských 

spevákov, remeselníkov, športovcov, aktívnych 
občanov i zvedavcov z našich partnerských 
miest z Poľska, Maďarska a Českej republiky. 
Malými ale nezastaviteľnými krokmi sa 
predstavy organizátorov a očakávania 
partnerských miest vyjasňujú po pracovných 
návštevách, ktoré časť organizačného tímu 
absolvovala v posledných dňoch. 

 Foto: Daniela Muranová
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vedúci odboru životného 
prostredia zdôrazňovali, že 
bioodpad musí mesto a tým 
aj občania triediť zo zákona 
a to nekompromisne. K tejto 
problematike pripravia 
kompetentní z  mestského 
úradu informačné materiály 
aj do  Bánovských novín 
a  BTV. Nedávny dotazník 
roznesený do  všetkých 
bánovských domácností 
mal len zistiť, čo občania 
chcú. A  na  základe ich 
spätnej väzby mesto stanoví 
ďalšie podmienky, vrátane 
ceny za  službu – za  vývoz 
bioodpadu. Na  toto kládla 
dôraz aj poslankyňa Mária 
Peťovská, že „občanov 
treba informovať podrobne 
o technických podmienkach, 
o tom, čo ich čaká, keď budú 
mať kompostér, a  čo, keď 
budú mať zbernú nádobu, 
ktorá sa bude vyvážať.“ A to 
sa dá až po  vyhodnotení 
a vyčíslení nákladov. 

V  ďalšom rokovaní 
sa schvaľovali trojpätinovou 
väčšinou doplnky   k  vše-
obecný m z ávä z ný m 
nariadeniam - o  určení 
výšky dotácie na prevádzku 
a mzdy na žiaka ZUŠ a dieťa 
MŠ, o prenechávaní majetku 
mesta do nájmu a o držaní 
psov (viac na www.banovce.
sk). 

V  orga nizačných 
záležitostiach, ktoré pre-
behli bez diskusie a  bez 
pripomienok, išlo predo-
všetkým o  schvaľovanie 
predložených návrhov 
o zámene pozemkov mesta, 
o  darovanie pozemku 
mestu, o prevod pozemkov 
v  záhradkárskych osa-
dách, o  uzatvorení dohôd 
o  uznaní vlastníctva 
k  pozemkom v  Biskupi-
ciach pod ihriskom TJ aj 
pod rodinnými domami, 
o  odpredaj veľkého počtu 
poz em kov obč a nom 
pod garážami v  meste, 
o  odpredaj veľkého počtu 
pozemkov občanom pod 
bytovými domami, atď. „Ide 
o  zavŕšenie dlhého procesu 

a  niekoľkoročnej mravčej 
práce právneho oddelenia 
mestského úradu o  vyspo-
riadaní pozemkov občanov 
a  o  uznaní ich vlastníctva. 
Po  toľkých rokoch, priam 
desaťročiach, sme pomohli 
predovšetkým občanom,“ 
konštatoval primátor a upo-
zornil poslancov, že tieto 
procesy ešte neskončili. 
Schválené bolo aj odkúpenie 
spoluvlastníckych podielov 
pozemkov od  troch maji-
teľov v  Dežericiach pod 
silážnou jamou, kde mesto 
v  bývalom družstevnom 
dvore buduje kompostáreň 
biologicky rozložiteľných 
odpadov. Poslanci odobrili 
návrh na  vyradenie dlho-
dobého hmotného majetku 
mesta z  dôvodu neupotre-
biteľnosti, ako napríklad aj 
budovu Klubu dôchodcov 
na Farskej, či verejné toalety 
v parku. 

Druhú dlhšiu diskusiu 
vyvolal návrh uznesenia 
o navýšení sumy na projekt 
opravy a  rekonštrukcie 
ciest a chodníkov na území 
mesta, ktorý sa  má reali-
zovať tento rok cez tzv. PPP 
projekt a  formou úveru. 
Poslanci mali aktualizovať 
– zmeniť uznesenie z  29. 
mája 2017, kde na  projekt 
schválili sumu 1,1 milióna 
eur, a  teraz schvaľovali 
presne sumu 1  416  002,52 
eur, ktorá bola vysúťažená 
vo  verejnom obstarávaní 
dodávateľa stavebných 
prác. Hlavný kontrolór 
mesta Miroslav Kubica 
potvrdil, že toto navýšenie 
mesto ekonomicky utiahne. 
V diskusii sa poslanec Juraj 
Pastorek okrem iného ostro 
vyjadril, že sa ako predseda 
dopravnej komisie cíti „obí-
dený“, že ho nikto o výsled-
koch súťaže na  dodávateľa 
neinformoval a  že nebola 
zvolaná dopravná komisia, 
ktorú podľa neho zvoláva 
tajomník komisie. Primátor, 
ako aj Vladimír Fraňo 
z  MsÚ, nový tajomník 
komisie, zdôrazňovali, že 
komisiu zvoláva predseda. 

„Mestská rada sa touto 
problematikou veľmi citlivo 
zaoberala, rozhodovala, či 
navýšiť sumu alebo znížiť 
rozsah prác, to znamená 
znížiť počet komunikácií, 
ktoré by sa mali opraviť. 
Nakoniec mestská rada 
odporúča poslancom, 
aby schválili navýšenie 
sumy,“ povedal primátor 
a upozornil, že diskusia má 
byť vecná, k  výške sumy, 
a  nie o  zasadaní komisie. 
Po  ostrej výmene názorov 
najmä medzi poslancom 
Pastorekom a  primátorom 
prednostka Alexandra Gie-
ciová potvrdila, že „nakoľko 
rozsah ulíc bol určený ešte 
minulý rok a  uznesením 
mestskej rady sa nezmenil, 
nebol dôvod zvolávania 
dopravnej komisie, stačilo, 
že sa sumou zaoberala 
� nančná komisia“. Poslanec 
Milan Igaz ako člen výbe-
rovej komisie na dodávateľa 
informoval o procese výbe-
rového konania. A  tak ako 
on, aj poslankyňa Rudolfa 
Novotná, ktorá bola tiež 
členkou výberovej komisie, 
potvrdili, že súťaž prebehla 
podľa zákonných predpisov. 
Do  súťaže sa prihlásili tri 
firmy – Eurovia ponúkla 
sumu vyše 1,4 milióna eur, 
Metrostav 2,7 milióna eur 
a Dopravstav tiež 2,7 milióna 
eur, a  ten navyše nesplnil 
n iektoré podmienk y. 
„Nakoľko nebolo konku-
rencie, nebolo z čoho vyberať 
a preto bola pre mesto najvý-
hodnejšia ponuka Eurovie,“ 
povedal Milan Igaz. Rudolfa 
Novotná navyše upozornila 
na nedôstojnú komunikáciu 
na zastupiteľstve. Na margo 
tohto sporu poslankyňa 
Mária Hajšová odporúčala 
v  budúcnosti predsedu 
dopravnej komisie navrhnúť 
do  výberovej komisie 
na  dodávateľa. Primátor 
informoval, že ako stavebný 
dozor nad rekonštrukčnými 
prácami na  mestských 
komunikáciách boli určení 
za  mestský úrad Ján 
Múdry a Beáta Dúbravická. 

Napokon bola navýšená 
suma schválená poslancami 
jednohlasne. 

V  ďalšom bode roko-
vania poslanci schválili 
delegovaných zástupcov 
mesta v  radách škôl – 
do  ZŠ Školská: Kodajovú, 
Trebichavského, Uhrína, 
Matejovú, do  ZŠ Goraz-
dova: Farkaša, Švecovú, 
Igaza, Straňákovú, do  MŠ 
Hronského:  Kuba lu , 
Krchovú, Petreho, do ZUŠ: 
Bulíka, Jankoviča, Gieciovú 
a Šišmiša.

Búrlivá diskusiu pri-
niesla aj zmena rozpočtu 
mesta na  rok 2018, ktorú 
otvoril Juraj Pastorek zák-
ladnou otázkou, „prečo sme 
z  rozpočtu mesta vyhodili 
nebezpečnú križovatku pri 
predajni Hanke? Je jedno, 
či bude kruhová, alebo sve-
telná...“ Podľa primátora bol 
tento problém prerokovaný 
na pracovnom stretnutí, kde 
skonštatovali, „že riešenie 
križovatky je veľmi � nančne 
náročné. Prioritou tohto 
roka sú cesty a  chodníky 
a  dobudovanie zimného 
štadióna“. Poslanec Pas-
torek navrhol, aby sa medzi 
občanmi urobila anketa, či 
chcú dobudovať „zimák“ 
alebo vybudovať „kruháč“ 

na  spomínanej križovatke 
pri predajni Hanke. Mária 
Peťovská potvrdila, „že 
všetci si prajeme vybudo-
vanie tej križovatky, ale 
technicky sa to tento rok 
nedá, upustili sme od  toho, 
aby bolo viac na  cesty“. 
Podľa primátora, „na dobu-
dovanie zimného štadióna 
treba okolo stotisíc eur 
a spomínané sumy pre tento 
rok – 400 tisíc na  dostavbu 
a  4 tisíc na  vzduchotech-
niku - ku kolaudácii stačiť 
nebudú, ale postupne musí 
mesto štadión dostavať, iná 
cesta nie je“. Výšku nákladov 
na prevádzku zimného šta-
dióna kompetentní nevedeli 
určiť. Je však isté, že nikdy 
nebude ziskový a  ideálne 

by bolo ho prevádzkovať 
aspoň 5 – 6 mesiacov v roku. 
Od  „zimáku“ a  zmeny 
rozpočtu sa nakoniec 
diskusia zvrtla úplne iným 
smerom a  zainteresované 
strany riešili staré problémy 
v  Horných Ozorovciach. 
Išlo najmä o  vybudovanie 
chodníka na  cintoríne bez 
súhlasu mesta pred dvomi 
rokmi a  práce naviac pri 
asfaltovaní hornoozorov-
ských ulíc po  budovaní 
kanalizácie v minulom roku. 
Postup pri týchto prácach 
a  ich objednávanie nazval 
primátor neštandardnými. 
(O spore sme písali v článku 
o  februárovom zasadaní 
MsZ.) Hodinová výmena 
názorov zbytočne predĺžila 
rokovanie. Zmena rozpočtu 
na rok 2018, tak ako znela vo 
zverejnenom návrhu, bola 
nakoniec schválená.

Bez diskusie poslanci 
odobrili zmluvu o  spolu-
práci s mestom Kopřivnice, 
zriadenie elokovaného 
pracoviska ZUŠ D. Kardoša 
v  Uhrovci a  predloženie 
žiadosti o dotáciu na projekt 
rekonštrukcie telocvične 
ZŠ Školská realizovaného 
v rámci výzvy MŠVVaŠ SR.

Na  februárovom zasa-
daní bol návrh na  odmeny 

predsedom občianskych 
výborov za  prvý štvrťrok 
odložený na  apríl. Zástup-
kyňa primátora Dana 
Švecová prečítala návrh 
a primátor vysvetlil, že kaž-
dému poslancovi z mestskej 
časti bola pridelená odmena 
podľa zásluh. Juraj Pastorek 
povedal, že „tých 20 percent 
odmeny darujem mestu“. 
Do  ďalšej ostrej výmeny 
názorov a obvinení nakoniec 
zasiahla Rudolfa Novotná, 
ktorá komunikáciu označila 
za  „hroznú“. Ona aj Mária 
Hajšová zastávali názor, že 
krátenie odmien malo byť 
vopred odkonzultované 
s  dotknutými poslancami, 
čím by sa rokovanie MsZ 
vyhlo zdržiavaniu. Nako-

niec Rudolfa Novotná 
podala poslanecký návrh, 
aby všetci štyria poslanci 
z prímestských častí dostali 
rovnakú odmenu a kto robil 
podľa vedenia mesta naviac, 
ten má od  mesta dostať 
odmenu z  iných zdrojov. 
Jej návrh bol schválený 11 
poslancami.

V  interpeláciách kládli 
poslanci otázky, ktoré sa 
predovšetkým dotýkali roz-
kopávok v  meste, orezávky 
drevín, zlého parkovania, 
údržby komunikácií, opráv 
výtlkov na  cestách, atď. 
Na záver interpelácií zaznela 
výzva Márie Peťovskej, 
aby nielen poslanci, ale 
aj samotní občania, ktorí 
rozumejú rekonštrukčným 
prácam na cestách a chodní-
koch, všetko pozorne sledo-
vali a akékoľvek podozrenia 
o  nedodržiavaní postupu 
a  technológie oznámili 
mestu na  telefónne číslo, 
ktoré čo v  najbližšom čase 
zverejníme aj v novinách. 

V  záverečnej diskusii 
vystúpila Rudolfa Novotná 
a  informovala o  18 pro-
jektoch z  mesta, ktoré 
sa uchádzajú o  dotáciu 
z participativného rozpočtu 
TSK (v  minulom roku 
nebol z Bánoviec ani jeden). 
Mária Hajšová zas požia-
dala primátora i  kolegov 
poslancov o  osobný 
príspevok pre mladých 
bánovských tanečníkov, 
ktorí idú reprezentovať 
mesto na  majstrovstvách 
sveta v Chorvátsku. Priestor 
v  diskusii dostali aj traja 
občania. Pán Zaťko z Matice 
slovenskej zdôraznil dodr-
žiavanie zákona pri užívaní 
štátnych symbolov v našom 
meste, pán Raučina hovoril 
o  logopedickej starostli-
vosti budúcich prvákov aj 
v  jeho súkromnom centre 
a  pani Hudecová nastolila 
viacero tém. Okrem iného 
aj financovanie školstva, 
ktoré má byť vraj v  tomto 
roku prioritou poslancov. 
Poukázala tiež na  zosúla-
denie názvov ulíc v Horných 
Ozorovciach podľa o� ciál-
nych tabúľ s  tým, čo majú 
niektorí Hornoozorovčania 
v občianskych preukazoch. 

Na  záver primátor 
Marián Chovanec pozval 
všet k ých pr ítomných 
na  netradičné stavanie 
mája v pondelok 30. apríla, 
ktoré sa začína sprievodom 
od  kruhovej križovatky 
na  Dubničke už o  16. 
hodine a  končí tradičným 
spôsobom stavania mája 
na námestí. 

 Text a foto: 
 Alena Borszéková 

spravodajstvo 3

Aprílové zasadanie mestského parlamentu sa nevyhlo invektívam
Opravy ciest navýšené na milión štyristo tisíc eur

Dokončenie z 1. strany >>
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Dlhoročná predsed-
níčka Okresnej organizácie 
JDS Jozefa Sokolíková 
vo  svojej správe o  činnosti 
za posledné volebné obdobie 
2015 až 2017 vyzdvihla 
hlavne obetavosť a  elán 
seniorov v  obciach okresu 
i  v  meste. „Aj jeseň života 
môže byť pestrým obdobím 
pre človeka. Seniori nemusia 
myslieť iba na  choroby, 
trpieť samotou a  nepocho-
pením. Dá sa žiť aktívne, 

kultúrne a  spoločensky. 
Byť starý, nie je žiadna 
zásluha ani prednosť, ale 
byť príjemný starý človek - je 
umenie. Seniori bánovského 
okresu – členovia Jednoty 
dôchodcov Slovenska takí 
sú - príjemní, milí, veselí, 
kolektívni a  vždy ochotní 
zapojiť sa do  spoločných 
aktivít,“ povedala na  úvod 
svojej správy predsedníčka, 
ktorá je v  tejto funkcii 
od  apríla 2006. Samotná 
Okresná organizácia JDS 
oslávila v  minulom roku 
dvadsať rokov svojho 
fungovania. Kým v  čase 
svojho založenia aktívne 
pracovali v  okrese iba tri 
základné organizácie – 
hornoozorovská, bánovská 
a  uhrovská, k  dnešnému 
dňu je ich šestnásť a celkom 
majú 631 členov. Tá hornoo-
zorovská patrí k najstarším, 
uhrovská k najpočetnejším, 
zlatnícka a  žitno-radišská 
k najmladším, ktoré vznikli 

len v  roku 2016, ale naj-
aktívnejšou organizáciou 
v  okrese je tá „mestská“ 
bánovská JDS. „Členovia 
základných organizácií si 
veľmi cenia dobrú spolu-
prácu so svojimi obecnými 
úradmi, so starostami, 
nevynímajúc z  toho ani 
bánovského primátora 
mesta,“ hodnotí predsed-
níčka veľmi dobré vzťahy 
so samosprávami. I keď sú 
niektoré organizácie i obce 

malé, mnohé majú okrem 
tých „klasických“ aj origi-
nálne aktivity. Napríklad 
v  Zlatníkoch maľujú kras-
lice a pletú korbáče, v Žitnej 
Radiši sa stretávajú pri ope-
kačkách, v Malých Hostiach 
driapu perie a pečú štrúdle, 
v Dežericiach koláče, v Rus-
kovciach sú to pravidelné 
rehabilitačné cvičenia, 
v  Uhrovci spolupracujú 
s  obecným Komunitným 
centrom a podobne. Všetky 
základné organizácie JDS 
sa však radi zabávajú, orga-
nizujú spoločné posedenia 
so spevom a  muzikou, 
počas roka alebo na sviatky, 
spoločne oslavujú okrúhle 
životné jubileá, imobilných 
navštevujú doma, chodia 
na  vlakové i  autobusové 
výlety, ale najmä – pomá-
hajú obciam. Dôchodcovia 
vždy patrili a  patria k  naj-
aktívnejším brigádnikom. 
Vo viacerých obciach si 
seniori založili spevácke 

súbory, ktoré reprezentujú 
obec na  rôznych regionál-
nych a  krajských prehliad-
kach, spomeňme Ružičky 
z  Podlužian, speváčky 
z  Timoradze,  Krásnej Vsi, 
či folklóristky a recitátorky 
z  Uhrovca. V  spolupráci 
s  okresnou organizáciou 
JDS zorganizovali základné 
organizácie aj prehliadky 
vlastnej tvorivosti a  ume-
leckého kumštu dôchodcov 
pod názvom Sami sebe, 
napríklad v minulom roku 
bola vo Dvorci, predtým 
dvakrát v  Krásnej Vsi, 
v  tomto roku bude v  sep-
tembri v Malých Hostiach. 
Nezabudnuteľné sú aj spo-
ločné krajské akcie, ktorých 
sa seniori z  bánovského 
okresu zúčastnili – Špor-
tové hry v  Novej Dubnici, 
recitácia seniorov v  Tren-
číne, spevácka prehliadka 
v  Novákoch, výstava ruč-
ných prác Zlaté ruky v Tren-
číne a  podobne. Okresná 
organizácia plánuje opäť 

spoločnú „dovolenku“, 
tentokrát na  Donovaloch 
a ďalšie aktivity. „Čokoľvek 
robíme, robíme to od  srdca 
a  najlepšie, ako vieme. 
Chcem poďakovať všetkým 
predsedom a členom, Mest-
skému úradu Bánovce nad 
Bebravou a  primátorovi 
Mariánovi Chovancovi, 
starostom v  obciach, 
poslancovi Národnej 
rady Slovenskej republiky 
Ľubomírovi Želiezkovi, 
konateľom firmy Ekodiel 
a  všetkým sponzorom, 
priateľom a  známym, 
všetkým tým, ktorí sa akým-
koľvek spôsobom pričinili 
a pomohli pri organizovaní 
všetkých seniorských podu-
jatí,“ ukončila svoju správu 
pani Sokolíková. 

Prihovori li sa aj 
hostia – primátor Marián 
Chovanec, predsedníčka 
Krajskej organizácie 
v  Trenčíne Anna Proke-
šová, starostky a starostovia 

obcí. Väčšinou všetci ďako-
vali seniorom za  aktivity 
a za ich nadšenie, ktoré by 
malo byť príkladom pre 
mladých, pozývali na  spo-
ločenské akcie v tomto roku 
i  na  výlety. Predsedníčka 
Jozefa Sokolíková odo-
vzdala ďakovné listy ako 

ocenenie spoločnej práce, 
poďakovanie za  čas, ktorý 
venovali a  naďalej venujú 
spoločným podujatiam, 
aktivitám a pomoci starším 
ľudom v  okolí. Ďakovné 
listy si osobne prevzali 
hostia – krajská predsed-
níčka, primátor, niektorí 
starostovia a  predsedovia 
ZO, dodatočne boli odo-
slané poslancovi Želiezkovi 
i � rme Ekodiel. Vyzname-
nanie III. stupňa okresný 
snem schválil predsedom 
ZO – Ivanovi Gunišovi, 
Beáte Kubíčkovej, Anne 
Maňákovej, Márii Novo-
tovej, Jaroslavovi Šimu-
novi, Jánovi Adame a Márii 
Šebeňovej.

Počas rokovania si 
každý účastník okresného 
snemu mohol pozrieť aj 
bohaté kroniky okresnej 
organizácie, o  ktoré sa 
príkladne stará, fotogra-
fovaním aj poučnými tex-
tami, predsedníčka Jozefa 
Sokolíková, duša okresného 
seniorského hnutia. A  pri 
jej mene treba spomenúť aj 
to, že v  roku 2017 získala 
vyznamenanie I. stupňa, 
ktoré udeľuje Ústredie 
JDS za  dlhoročnú obetavú 
prácu, dobrovoľnícku čin-
nosť, pomoc a  spoluprácu 

v  prospech organizácie 
JDS a  v  prospech staršej 
generácie. A  my vieme, že 
toto najvyššie ocenenie JDS 
je v  tých najsprávnejších 
rukách. Delegáti okresného 
snemu ju opäť jednohlasne 
schváli li do  funkcie 
okresnej predsedníčky 
na  ďalšie tri roky, okrem 
toho je aj predsedníčkou 
zák ladnej organizácie 
v  Horných Ozorovciach. 
Na  obdobie troch rokov 
bude pracovať aj „staro-
nová“ Okresná rada JDS 
zložená z  predsedov ZO: 
Beáta Kubíčková z Krásnej 
Vsi, Emília Vedejová 
z  Timoradze, Dušan 
Bartoň z Podlužian, Marta 
Melušová z Dežeríc, Božena 
Bátorová z  Ruskoviec, 
Mária Novotová z Veľkých 
Držkoviec, Anna Maňá-
ková z Malých Hostí, Hilda 
Valachová z  Dvorca, Ivan 
Guniš z Veľkých Chlievan, 
Mária Švančarová z Malých 
Chlievan, Marta Igazová 
z Biskupíc, Jiří Fux z Báno-
viec nad Bebravou, Ján 
Adame z Uhrovca, Jaroslav 
Šimun zo Zlatník a  Mária 
Šebeňová zo Žitnej Radiše.

 Text a foto: 
 Alena Borszéková
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Okresný snem Jednoty dôchodcov Slovenska v Horných Ozorovciach

Byť aktívnym a príjemným seniorom je umenie

K ultúrny dom v Horných 
Ozorovciach sa 12. apríla stal 

miestom Okresného snemu Jednoty 
dôchodcov Slovenska. Rokovania 
po troch rokoch sa zúčastnili delegáti 
zo 16 základných organizácií JDS okresu 
Bánovce nad Bebravou, ale aj hostia 
z krajskej organizácie a zástupcovia 
samospráv. 

Zľava primátor Marián Chovanec, krajská predsedníčka JDS Anna Prokešová a členky 
Okresnej rady JDS – predsedníčka Jozefa Sokolíková, podpredsedníčka Emília Vede-
jová a hospodárka Hilda Valachová
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 Spoločenská kronika

Dávid Švikruha
Emily Kováčová
Karin Záziková
Lea Pihíková

Dean Dziňa
Jakub Macháček
Jakub Šiko

Narodili sa

Jozef Adamík *1924
Ing. Jozef Ružič *1953

Opustili nás

Rozlúčili sme sa s Gitkou...
Ďakujem tým, čo sa so mnou smiali, 
aj tým, čo so mnou plakali.
Ďakujem tým, čo vždy pri mne stáli.
Ďakujem za to, že som mohla byť s vami...

Týmito krásnymi slovami sa s  celou 
rodinou seniorov bánovského okresu 13. apríla 
2018 rozlúčila zakladajúca predsedníčka ZO JDS 
Ruskovce pani 
Mgr. Margita Janírková.
Mala rada život, mala rada ľudí okolo seba, vždy 
rozdávala dobrú náladu. Nikdy sa nesťažovala, neža-
lovala, nelamentovala nad svojím osudom. Bojovala, 
ale svoj boj s ťažkou chorobou prehrala.
Gitka, pokojný večný spánok Ti prajeme a tichú spo-
mienku na Teba si v srdci zachováme. Tvoji priatelia 
dôchodcovia!
 Česť Tvojej pamiatke!

 Okresná organizácia JDS Bánovce nad Bebravou

na facebooku 

Ach, tá jar... krásna, 
voňavá! Vo vzduchu už cítiť 
máj... a  poľnohospodárske 
hnojivá. Aká je krásna - 
taká vie byť nemilosrdná. 
Bez kompromisu odhaľuje 
nedostatky, ktoré milo-
srdná „kamoška“ zima 
zakryla. Je to také, ako keď 
sa maškrtná dáma na  jar 
oblečie do  plaviek a  bojí 
sa pozrieť do  zrkadla. 

Ten pohľad často bolí... 
a navyše - zrkadlo je drzé... 
nedrží sa rozprávkových 
mravov a  bontónu. Bez 
okolkov sa ako prvé opýta: 
„Vesna, milá Vesna, povedz 
že mi, kde je najviac 
jám a  výmoľov na  ceste 
(a  na  svete)?“ Ak je jar 
práve v  Bánovciach nad 
Bebravou - netreba čakať 
na odpoveď.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Krajská súťaž Štúrov a Dubčekov rétorický Uhrovec
Najlepšie rečníčky sú zo ZŠ Školská

„Tradične výborné 
umiestnenia a  ocenenia si 
každoročne odnášajú aj naši 
bánovskí žiaci a  študenti. 
Tentokrát bude náš kraj 
na  celoslovenskom kole 

reprezentovať žiačka bánov-
skej Základnej školy Školská 
Paulína Selešová, ktorá 
zvíťazila v  prvej kategórii,“ 
informuje Rudolfa Novotná, 
poslankyňa TSK a  MsZ, 

ktorá je predsedníčkou tejto 
súťaže už štrnásť rokov. 
Tento rok sa v  Uhrovci 
predstavili 25 víťazi troch 
kategórií z  okresných kôl 
v  kraji. A  bánovskí rétori 
opäť potvrdili dobré kvality. 
Okrem už spomínanej 
víťazky prvej kategórie 
Paulíny Selešovej zo ZŠ 
Školská, ktorú pripravovala 
do  súťaže učiteľka Danuša 
Čačková, z  tejto istej školy 
je aj Lucia Lehocká, ktorá 
obsadila tretie miesto 
v  druhej kategórii a  jej sa 
venovala učiteľka Mária 
Rídekyová. Cenu starostky 
obce Uhrovec Zuzany 
Máčekovej si odniesla 
Tamara Richtarechová 
z  Gymnázia J. Jesenského 
a  Cenu predsedu TSK 
Jaroslava Bašku Karolína 
Kiripolská, taktiež z  Gym-
názia J. Jesenského. Obidve 
študentky do súťaže pripra-
vovala Rudolfa Novotná. 
Víťazkou druhej kategórie 
sa stala Lara Matušková zo 
ZŠ Mariánska z  Prievidze 
a  v  tretej kategórii zvíťazil 
Daniel Baláž z  Gymnázia 
Ľ. Štúra v  Trenčíne. Obaja 
víťazi, vrátane našej Paulíny 
Selešovej, budú reprezen-
tovať Trenčiansky kraj 
na  32. ročníku Štúrovho 
Zvolena 5. a 6. júna. 

Pozvanie na  podujatie 
prijali aj Milan Dubček, 
syn Alexandra Dubčeka, 
a Viera Uherčíková, organi-
zátorka celoštátnych súťaží 
v Bratislave Mládež a odkaz 
Alexandra Dubčeka . 
Obidvaja menovaní hostia 
v  úvode súťaže odovzdali 
dve ocenenia - Rudolfe 
Novotnej za  dlhodobú 
úspešnú prácu s mládežou, 
ich prípravu na  rétorické 
podujatia, a  Zuzane Máče-
kovej za pomoc pri organi-
zovaní rétorických súťaží.

Tradičnou súčasťou 
rétorickej súťaže býva aj 
prehliadka Rodného domu 
Ľudovíta Štúra a Alexandra 
Dubčeka a položenie kveti-
nových vencov k pamätným 
tabuliam.   (r)

K rajská súťaž v rétorike Štúrov 
a Dubčekov rétorický Uhrovec má 

od 13. apríla už svojich víťazov postupujúcich 
do celoslovenského kola Štúrov Zvolen. 
Už 23 rokov sa v Dome kultúry v Uhrovci 
stretávajú talentovaní rečníci kraja zo 
základných a stredných škôl, aby nielen 
súťažili, ale aj vzdali hold obom významným 
rodákom Uhrovca. Paulína Selešová a Lucia 

Lehocká, úspešné 
rečníčky zo ZŠ Školská

Zľava starostka hostiteľskej obce Zuzana Máčeková 
a predsedníčka súťaže Rudolfa Novotná s oceneniami, 
Milan Dubček a Viera Uherčíková

Gymnázium Janka 
Jesenského v  Bánovciach 
nad Bebravou sa v  piatok 
13. apríla zapojilo do  22. 
ročníka Dňa narcisov, 
ktorý organizuje Liga 
proti rakovine. Štyridsať 
študentov gymnázia priplo 
žltý kvet narcisu zamest-
nancom a  študentom 
gymnázia a  taktiež ľuďom 
v  uliciach mesta Bánovce 

nad Bebravou. Študenti 
si uvedomujú podstatu 
zbierky, preto tento rok 
„zbierkovali“ od  rána 
do  neskorých poobedných 
hodín. Ďakujeme všetkým, 
ktorí nám pomohli zmeniť 
piatok trinásteho na  lepší 
deň a  malým žltým 
narcisom finačne prispeli 
v  zbierke pre Ligu proti 
rakovine v  sume 5693,53 

eur. Oproti minulému 
roku to je o  1  313,39 eur 
viac. Finančné prostriedky 
vyzbierané počas Dňa 
narcisov použije Liga proti 
rakovine na realizáciu dlho-
ročných psychosociálnych 
projektov, ktoré sú určené 
na  priamu pomoc onko-
logickým pacientom a  ich 
rodinám. 

 Jana Števanková

Hoci bol jarný, voňal letom a jar-
močnými špecialitami. Námestie zapl-
nili svojimi stánkami rôzni remeselníci 
a  obchodníci s  domácimi produktmi. 
K jarmoku patrí med a  medovina... 
trdelníky... podpecníky a  iné, diéte 
nelahodiace maškrty. Tiež nesmú chýbať 
kolotoče a  iné detské atrakcie (nelaho-
diace rodinnému rozpočtu). Hneď ako 
som zistila, že veľa času trávim pri cigán-
skych pečienkach - vybrala som sa za 
kultúrou. Bolo to správne rozhodnutie. 
Práve vystupoval detský folklórny súbor 
Drienovček (na foto). Deti a folklór - to 
vždy poteší nielen oko, ucho, ale aj dušu. 

Po ňom nastúpila skupina historického 
šermu Bella Torres. Tá všetkých divákov 
strhla nielen šermom, ale aj šarmom 
a dramatickou „popravou“ moderátorky 
Blanky Kodajovej. Zachránili sme ju 
pred istou smrťou drobným výkupným 
a  tí, ktorým nestačili letné stupne na 
teplomery, mohli sa ešte viac „rozohriať“ 
pri ohňovej šou. Nálada „gradovala“, 
z  pódia už zneli prvé bonmoty Mirka 
Mikuša - čoby „kapelníka“ skupiny 
Dostavník - a aj prvé tóny ich country 
produkcie.

Už od piatku námestie žilo touto 
pohodovou atmosférou. Podčiarkli ju 

vystúpenia detí so základných škôl... 
Ars Academy... Dancanda... heligonkára 
Jána Chudobu so synmi a bodku za piat-
kovým programom urobila Rockovanka.

Jarmoky majú svoju tradíciu. Stá-
vajú sa miestom, kde sa môžete stretnúť 
so známymi, ktorých ste dávno nevideli... 
kde môžete stráviť pár nenahraditeľných 
chvíľ s deťmi... s rodinou...  so spolupra-
covníkmi. Víkend – zmrzlina - slnko 
a pár správnych ľudí - to je kombinácia, 
ktorá nikdy nesklame. Ak ste tam boli, 
tak viete o čom píšem... a ak nie, príde 
jeseň a s ňou opäť jarmok... ten, s burčia-
kovou príchuťou.  Zuzana Bridová

Gymnazisti aktívni na Deň narcisov

Bánovský jarmok s príchuťou leta a pohody
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Sľubný výkon pred play off 
Duslo Šaľa – Sokol RMK Bánovce 32:26 (13:13)

Trápenie pokračuje 
FK Spartak – Nové Zámky 0:4 (0:2)

Vicemajsterka Slovenska vo vspieraní a cross� t athlete
Lucia Kršková na Majstrovstvách Európy

V  sobotu 14. apríla sa 
v  Snine konal Memoriál 
Jána Žídzika, ktorého sa 
po  prvýkrát zúčastnila aj 
výprava bánovských zápas-
níkov. Našim siedmim 
zástupcom sa darilo, veď 
všetci si odniesli cenné 
kovy vo svojich kategóriách. 
Patrik Urbánek, Samuel 
Paraskov a Denis Lastovica 
nenašli v  štartovom poli 
premožiteľa a  zaslúžene sa 
stali víťazmi turnaja. Strie-
bornú medailu si vybojoval 
Martin Melas a  Sofia 
Múčková. A k tomu Tomáš 
Melas a  Andrej Melas 
sa umiestnili na  treťom 
mieste. Gratulácia patrí 
všetkým našim reprezen-
tantom a  poďakovanie 
rodičom, ktorí pomohli 
so zabezpečením výjazdu 
na tento turnaj. 

D r u há  v ý pr av a 
MZK smerovala 14. 
apríla na  západ Európy. 
V rakúskom meste Soding 

usporiadali už 9. ročník 
Memoriálu L. Mlyneka, 
bývalého trénera zo 
Slovenska, ktorý u  našich 
juhozápadných susedov 
niekoľko rokov pôsobil. 
V  konkurencii 120 
zápasníkov z  Rakúska, 
Maďarska, Chorvátska, 
Slovinska, Srbska a  Slo-
venska sa naši zástupcovia 
ukázali vo veľmi dobrom 
svetle. Až štyria členovia 
- Eros Čelechovský, Adam 
Janovčík, Matúš Karas 
a  Viliam Daniš zvíťazili 
vo všetkých stretnutiach, 
čím získali zlaté medaily. 
Michaela Tuchyňová, 
Matyáš Filo, Peter Bobuš 
a  Adam Stepien našli 
svojich premožiteľov až vo 
finále. Výborné umiest-
nenia našich zápasníkov 
sa preniesli aj do celkového 
hodnotenia družstiev, keď 
sme len o tri body zaostali 
za domácim celkom. 

 (aj,mu)

Žilina sa 14. apríla 
stala dejiskom senior-
ských Majstrovst iev 
Slovenska v  karate. 
Na  šampionáte sa pred-
stavil aj tréner Karate 
klubu Trend v Bánovciach 
nad Bebravou, Peter 
Bežák, ktorý už šiesty rok 
po sebe obhájil titul Maj-
stra Slovenska v kategórii 
nad 35 rokov.  (aj) 

Uspechy zápasníkov

Peter Bežák 
šiestykrát Majstrom 
Slovenska v karate 

Stretnutiami posled-
ného 26. kola sa uzavrel 
16. ročník medzinárodnej 
česko - slovenskej MOL ligy 
v hádzanej žien. Víťazom 
interligy sa stal český celok 
Baník Most, proti ktorému 
sme otvárali sezónu. Naše 
dievčatá, ako nováčik 
súťaže, ukončili svoje 
účinkovanie v MOL Lige 
prehrou 26:32 na palubovke 
deväťnásobného majstra 
Slovenska v Šali. V úvode 
stretnutia sa oba kolektívy 
prestriedali vo vedení, no 
boli to naše dievčatá, ktoré 
si od 9. minúty udržiavali 

jednogólový náskok až do 
22. minúty, kedy Michnová 
upravovala stav stretnutia 
na 9:10. V poslednej minúte 
prvého polčasu Klučková zo 
sedmičky naklonila misky 
váh na domácu stranu 13:12, 
no sekundu pred vypršaním 
úvodného dejstva Obstová 
poslala družstvá do šatní za 
nerozhodného stavu 13:13. 
Hneď na začiatku druhého 
polčasu Obstová poslala 
Sokol do vedenia 13:14,ale 
domáce otočili skóre a v 
41. minúte sa dostali do päť 
gólového vedenia 22:17. Zve-
renkyne Richarda Makýša 

bojovali a v 48. minúte sa 
dotiahli na dostrel jediného 
gólu, keď Hollá znížila na 
24:23. Dráma pokračovala 
a v polovici 50. minúty po 
Obstovej zakončení svietil 
na tabuli stav 25:24. Lenže 
poslednú desaťminútovku 
lepšie zvládli favorizované 
domáce, ktoré túto pasáž 
vyhrali 7:2 a celé stretnutie 
32:26.  

Zostava a góly Báno-
viec:   Sakalošová, Béžová, 
Čížová - Michnová 7/3, 
Bencová, Bridová, Srncová 
1,Ráciková ,Turková 2 
,Hollá 5, Hullmanová, 

Šipláková 2, A. Obstová 6, 
Matušincová 2.     

So ziskom siedmich 
bodov a s bilanciou troch 
víťazstiev, jednej remízy a 
dvadsať prehier sme obsadili 
v tabuľke česko - slovenskej 
MOL ligy predposlednú 
12. pozíciu. V semifinále 
slovenského národného 
play off však zverenkyne 
Richarda Makýša nebudú 
chýbať. Ako štvrtý najlepší 
celok Slovenska narazia na 
Iuventu Michalovce, ktorá 
obhajuje slovenský titul.   

 (aj, mp)  

Naši futbalisti 
sa v tretej lige 
na jar trápia, 
za čo môže aj 

absencia piatich hráčov 
základnej zostavy, kto-
rých tréner Slovák musí 
nahradiť hráčmi dorastu. 
V sobotu čelili hráči 
Spartaka Novým Zámkom 
a horší vstup do stretnutia 
ani nemohli mať. Hneď v 
prvých sekundách Kopčan 
vyrazil loptu pred Bodyho, 
ktorý rozvlnil sieť. V 
nasledujúcich minútach 
sa hral nezáživný futbal. 
Vyrovnať sme mohli po 
výbornej akcii Zajaca, ale 
Oravec napálil loptu do 
Strelčíka. V nadstavenom 
čase prvého polčasu sa 
naši obrancovia, na čele 

s brankárom Kopčanom, 
dopustili hrubej chyby 
a Szénási poslal hostí do 
dvojgólového náskoku. 
Po zmene strán sme sa 
prezentovali o čosi lepším 
výkonom, no Zajacov 
brejk Strelčík vyrazil pred 
Lásku, ktorý tra� l len do 
obrancu hostí. Tí následne 
pridali v priebehu ôsmich 
minút, po hrubých chy-
bách, ďalšie dva góly a v 
závere sa tak stretnutie už 
len dohrávalo.       

Zostava Spartaka 
B á novc e :  Kop č a n , 
Minárik, Hrabal (39.
Okrucký), Halás, Poštrk, 
Gajdošík, Láska, Zita, 
Ba kši (46.Chrenko), 
Oravec, Zajac. 

 (aj,mk)

 Vládne u vás spokojnosť? 
Spokojnosť? Aj áno, 

aj nie. Rozhodne to neboli 
moje maxima, ale keďže to 
bola moja premiéra na maj-
strovstvách Európy a tréneri 
mali trochu obavu, ako 
na  mňa zapôsobí stres, tak 
sme volili isté váhy. Veľká 
škoda posledného pokusu 
na  trh, ten by ma vyniesol 
o pár miest vyššie.
 Aké pocity ste prežívali 
tesne pred šampionátom 
a aké po ňom?

Veľmi som sa tešila, ale 
zároveň som mala obavu, 
ako to dopadne. Cítila som 
zodpovednosť, ukázať čo 
som natrénovala a nechcela 
som pohorieť a  sklamať 
trénera. Do  Bukurešti sme 
leteli v pondelok, lebo podľa 
pôvodného rozpisu mala 
moja kategória do 63 kg štar-
tovať v stredu, ale nakoniec 
sa to zmenilo a  štartovali 
sme vo štvrtok. V  utorok 
sme mali posledný ťažší tré-
ning a na večer sme sa boli 
pozrieť na  ženy do  53 kg. 
Vtedy sa moje emócie a stres 

ešte vystupňovali. Všetko 
okolo pôsobilo veľmi krásne, 
cez nasvietené pódium 
a  naleštené farebne kotúče, 
až po  množstvo kamier 
a  rozhodcov. Čím viac som 
si uvedomovala, čo ma čaká. 
Na  prvý pokus na  trh som 
išla veľmi nervózna, ale ner-
vozita sa premenila na  silu 
a  prvý pokus tam vyletel 
ako nič. A  keď sa podaril, 
už to išlo hladko. Po  štarte 
som bola spokojná a šťastná, 
veď zo šiestich pokusov som 
mala päť platných! Všetci mi 
posielali gratulácie, tréneri 
boli spokojní, bol to super 
pocit. 

 Dejiskom európskeho 
šampionátu bolo olym-
pijské stredisko „Sydney 
2000“ v  rumunskom meste 
Izvorani. Aká tam vládla 
atmosféra?   

At m o s fé r a  b o l a 
v ý bor ná .  Pôvod ný m 
dejiskom ma lo by ť 
Albánsko, ale na  poslednú 
chvíľu to zrušili, a majstrov-
stva sa rozhodlo usporiadať 
Rumunsko. Mali na  to 
dva mesiace! Všetci čo sa 
zúčastnili majstrovstiev, aj 
v  iných rokoch zhodnotili, 
že to zvládli veľmi dobre. 
Z  môjho pohľadu to bolo 
úžasné! Zrazu som stretla 
ľudí, ktorých sledujem 
na instagrame.     
 Pre mnoho Bánovčanov, 
ale aj Slovákov, akoby vzpie-
ranie neexistovalo... Čo vás 
na ňom fascinuje? 

Veľmi sa teším tejto 
otázke. Áno, bohužiaľ, väč-
šina ľudí sleduje iba futbal, 
ku ktorému sa nebudem 
vyjadrovať. Vzpieranie je 
tu! Je to krásny olympijsky 
šport. Len kúsok od  Báno-
viec v Trenčíne sa sústreďuje 
veľa šikovných ľudí, ktorí 
sa venujú našej mládeži 
a dorastu a učia ich vzpierať. 
Na Slovensku máme mladú 
krv, ktorá môže nosiť 
medaily z rôznych svetových 
podujatí. K vzpieraniu som 
sa dostala vďaka cross� tu, 
ktorí robím a milujem. Som 
crossfit athlete a  zúčast-
ňujem sa rôznych domácich 
a európskych súťaží celkom 
úspešne. Súčasťou cross� tu 
je okrem iného aj vzpieranie 
a keď som chcela byť úspešná 
na  súťaži, musela som sa 
začať zdokonaľovať v tomto 
krásnom technickom športe. 
Mala som to šťastie a dostala 
som sa k  reprezentačnému 
trénerovi Rudolfovi Luká-

čovi na  Duklu do  Banskej 
Bystrice. To bolo tri roky 
dozadu. Tam som sa učila 
základy a  zdokonaľovala 
pohyb. Minulý rok v októbri 
som sa zúčastnila Majstrov-
stiev Slovenska vo vzpieraní, 
kde som vo svojej kategórii 
skončila na druhom mieste. 
Tam si ma všimol tréner 
ženskej reprezentácie Milan 
Kováč st. a začala naša spo-
lupráca a postupná príprava 
na  Európu. Vzpieranie je 
veľmi náročný a  technický 
šport. Vzpierači, s  ktorými 
som pretekala v Rumunsku, 
to robia od  svojich šiestich 
rokov a  tento pohyb majú 
v  krvi. Čo ma na  ňom 
fascinuje? Prekračovanie 
mojich limitov. Som veľmi 
zvedavá, kde ma pustí moje 
telo, keďže ma ešte stále 
limituje technika, ktorá nie 
je stopercentná. Tréner mi 
zo začiatku hovoril, že ja 
netrhám, ale nosím tu činku 
nad hlavu. Vzpieranie je 
veľmi o  hlave. Či vás pustí 
vlastný strach zdvihnúť tu 
váhu nad hlavu alebo daný 
pokus skončí pozdvihom. 
 Aký program najbližšie 
máte pred sebou?

Najbližšie ma čaká 
v  máji druhé kolo žen-
skej ligy vo vzpieraní 
a  potom európske súťaže 
v  crossfite, kvalifikovala 
som sa na  Roma throw-
down v  Taliansku a  Berlin 
throwdown v  Nemecku. 
Začiatkom toho týždňa som 
bola na  sústredení, kde mi 
tréner spomenul Majstrov-
stva sveta vo vzpieraní. Ale 
na  to, aby som sa kvali� -
koval, musím zvýšiť dvojboj 
o dvanásť kíl, čo nie je veľa, 
ale ani málo. Každopádne 
budem na tom pracovať.   

 (aj) 

Slovenská reprezentantka vo vzpieraní, 
30-ročná Bánovčanka Lucia Kršková sa 

koncom marca predstavila na majstrovstvách 
Európy v rumunskej Bukurešti. V dvojboji 
dosiahla výkon 173 kilogramov, ktorý jej 
v kategórií žien do 63 kilogramov zaručil 
konečné pätnáste miesto. Členka oddielu 
LUKE Trenčín, obsadila 15. miesto aj v trhu 
s výkonom 75 kg. V nadhode dostala nad 
hlavu 98 kilogramovú činku, čo jej zaručilo 
13. miesto. Lucia cestovala do Rumunska 
spoločne s ďalšími piatimi reprezentantmi 
a tromi reprezentantkami Slovenska, pri svojej 
premiére sa naplno snažila využiť svoju formu 
a potenciál. Viac v rozhovore... 
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Taktické cvičene dobrovoľných hasičských zborov
Päť jednotiek „hasilo požiar“ v Kšinnej Aj tento rok sa 5. a  6. 

mája naplní Uhrovský 
hrad šikovnými remesel-
níkmi, voňajúcim jedlom, 
ľudovou hudbou a  vecič-
kami od  výmyslu sveta. 
Tento rok už o� ciálne tretí 
raz privítame výrobcov, 
hudobníkov, priaznivcov 
a hlavne vás - návštevníkov 
hradu Uhrovec. Okrem 

májovej prírody Strážov-
ských vrchov a  históriou 
dýchajúcej zrúcaniny stre-
dovekého hradu sa môžete 
tešiť na rôzne remeslá, jedlá 
i  nápoje, a  zábavu. Reme-
selníkov ako aj program 
budeme dopĺňať priebežne, 
sledujte nás na  facebooku 
Občianske združenie hrad 
Uhrovec.  (oz)

Tretí Hradný rínok 

 Kúpim 1 - 2-izbový byt, hotovosť. Tel. 
0915 845 925.
 Predám 200 l miešačku na  betón, škálovú váhu 
do  250 kg, naplnené propanbutanové plynové f ľaše 
(10 kg 2 ks, 2 kg 2 ks), demižón 50 l v ochrannom koši,. 
Ceny dohodou – lacno. Tel. 0905 195 118. 

INZERCIA
Pre veliteľov jednotli-

vých Dobrovoľných hasič-
ských zborov obcí (DHZO) to 
bola navyše aj komunikácia 
a  riadenie zásahu pri účasti 
viacerých jednotiek. Prvá 
časť cvičenia pozostávala 
z likvidácie požiaru v sklade 
krmovín (opustená maštaľ) 
a  veľkokapacitného plecho-
vého senníka s  následným 
rozšírením v okolí. Po vyhlá-
sení poplachu z  hasičských 
zbrojníc a  po  príchode 
na  miesto udalosti veliteľ 
zásahu Vladimír Botka zo 
Kšinnej určil svoju jednotku 
na  lokalizáciu požiaru 
opustenej maštale a  okolia. 
Príchodom jednotky zo 
Žitnej-Radiše, vytvorením 
čerpacieho stanovišt ia 

z neďalekého potoka a zapo-
jením dvoch útočných C 
prúdov, sa postupne zmenila 
lokalizácia na  likvidáciu 
požiaru maštale. Súčasťou 
cvičenia bola aj prvá pomoc 
hasičovi, ktorý simuloval 
bezvedomie z  prehriatia 
organizmu a  bol transpor-
tovaný do hniezda záchrany.  
Postupne prichádzali ďalšie 
jednotky. DHZO z Uhrovca 
bol nasadený na požiar sen-
níka. DHZM z Bánoviec nad 
Bebravou preskúmal vnútro 
senníka, kde bolo nájdené 
dieťa, ktoré bolo vynesené 
do  hniezda záchrany 
(na  foto). DHZO Veľké 
Chlievany vytvoril čerpacie 
stanovisko na  prírodnom 
vodnom zdroji. Použité 

boli dva C prúdy, z  ktorých 
jeden bol nasadený na ochla-
dzovanie senníka a  druhý 
pre prieskumnú skupinu. 
V  druhej časti cvičenia išlo 
o diaľkovú dopravu vody zo 
stroja do  stroja. Voda sa zo 
zdroja tlačila do vzdialenosti 
jedného kilometra do  mier-
neho kopca. Každé motorové 
čerpadlo na  vzdialenosť 
200 m, posledné ukončené 
dvomi C kombinovanými 
prúdnicami. 

Ako nezávislí hodno-
titelia boli prizvaní zástup-
covia Územnej organizácie 
DPO SR v  Bánovciach nad 

Bebravou - predseda Jozef 
Filin a  tajomník Peter 
Morávek. Cvičenie splnilo 
svoj účel, preverilo dojazdy 
jednotiek, pripravenosť 
síl i  prostriedkov, ako aj 
komunikáciu prenosnými 
rádiostanicami. V  súčas-
nosti sú v  okrsku č. 8 
v Uhrovskej doline zaradené 
v celoplošnom rozmiestnení 
síl a prostriedkov tri DHZO 
- Kšinná, Žitná-Radiša 
a  Uhrovec. Privolané 
boli i  najbližšie jednotky 
v Bánovciach nad Bebravou 
a vo Veľkých Chlievanoch. 

 DHZO Žitná-Radiša

Cestovná agentúra

Snívajte sami - cestujte s nami...
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Pamätný dom
Janka Jesenského
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Advokátska kancelária

OMO Systém

Šport - bicykle

Central

Spodné prádlo Terka

Cestovná agentúra

Janka Jesenského 567/15 

957 01 Bánovce nad Bebravou

www.dovolenkaroyal.sk

 www.caroyal.sk

caroyal@caroyal.sk

0903/ 617 362

OD 7.MÁJA 2018 NÁS NÁJDETE

JANKA JESENSKÉHO 567/15
oproti Slovenskej pošte

A NOVEJ ADRESE:N

O krskové taktické cvičenie za obcou 
Kšinná začiatkom apríla bolo zamerané 

na precvičenie vodičov hasičských vozidiel 
v jazde s právom prednostnej jazdy na miesto 
zásahu, vytvorenie čerpacích stanovísk 
na prírodnom vodnom zdroji, tvorenie 
dopravných vedení a útočných prúdov a ich 
následné predlžovanie alebo skracovanie.

Druhý medzinárodný Bánovský šúľanec
Med ziná rod ný turnaj 

Bánovský šúľanec sa nebadane 
stáva tradíciou a  14.   apríla sme 
sa dočkali 2. ročníka. Bohužiaľ, 
z technických dôvodov sa neusku-
točnil na Kvetnú nedeľu, kedy sa 
v  slovenských domácnostiach 
jedávali práve makové šúľance. 
Napriek tomu účastníci mohli 
vstúpiť do  bojov posilnení por-
ciou tradičného jedla. K  tomu 
fujarový sprievod pána Černušku 
a  domácka atmosféra v  MsKS 
bola dokonalá... Do  súťaže jed-
notlivcov sa prihlásilo 26 hráčov 
nielen od  nás, ale aj z  Bratislavy 

a,  samozrejme, prišli aj naši tra-
diční rivali z  Ostravy a  Krnova. 
Po  základnej desiatke kôl, ktorá 
mala určiť 16  postupujúcich 
do vyraďovacej súťaže, sa odohral 
prvý medailový ceremoniál – boli 
vyhodnotené kategórie žien 
a detí. Medzi najmenšími skončila 
na 3. mieste debutantka Viktória 
Stachová z Bratislavy, pred ktorú 
sa prebojovala Lenka Gašparová 
z  Ostratíc. Prvé miesto obhájila 
a ďalší pohár získala Bánovčanka 
Klára Balažovičová. Na  najvyšší 
stupeň v kategórii žien sa tak ako 
pred rokom postavila Lucia Kaja-

nová, na 2. mieste skončila Eliška 
Šťastná z Krnova a tretí stupienok 
sa napokon ušiel najlepšej Slo-
venke z  vlaňajších MSR Barbore 
Gašparovej. 

K  obednej prestávke neod-
mysliteľne patrí kapustnica 
a po nej nasleduje súťaž trojčlen-
ných družstiev. Každý z  ôsmich 
tímov hrá najskôr v  základnej 
časti, aby súčtom bodov všetkých 
troch hráčov získal čo najlepšiu 
pozíciu pred � nálovou súťažou. 
V  tej si najlepšie počínalo české 
družstvo s názvom OKO a Marek, 
Radim a  Lucie si zaslúžene 

odniesli zlaté medaily. Medzi 
mužmi vládnu v šúľanej po oboch 
stranách hranice dvaja nepo-
raziteľní – v  Čechách vyhráva 
všetky posledné turnaje Marek 
Šťastný, na  Slovensku zase Jojo 
Gašpar. Ich stretnutie vo � nále 
sa od  začiatku predpokladalo… 
Ani po tohtoročnom Bánovskom 
šúľanci si nemôžeme povedať, že 
na českých borcov už máme. Zlatú 
medailu nám teda opäť vyfúkol 
Marek. V  boji o  tretie miesto sa 
stretli rovnakí súperi ako vlani 
a  v  odvete si bronzovú medailu 
teraz vybojoval Daniel Slížik.  (tb)
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Nám. Ľ. Štúra 796/5A, 
95701 Bánovce n. Bebravou

0903 712 633
bnb@ijav.sk
www.ijav.sk

INŠTITÚT JAZYKOV
A VZDELÁVANIA

ZÁUJEMCOVIA,

dajte nám o sebe vediet!

NOVÉ REGIONÁLNE 
RÁDIO MUZIKA 

BN  96,9 MHz 
TN  89,8 a 92,8 MHz 
DCA  88,5 MHz 
PU  88,3 MHz 
PB  104,4 MHz

www.radiomuzika.sk
FB: regionalneradiomuzika
obchod@radiomuzika.sk

Mesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje výberové 
konanie na obsadenie miesta:

vedúci odboru vnútornej správy Mestského 
úradu v Bánovciach nad Bebravou

u zamestnávateľa: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ: Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou 

1.  Kvali� kačné predpoklady: ukončené minimálne vysokoškolské 
vzdelanie druhého stupňa.  
2. Iné kritériá a požiadavky: riadiaca prax minimálne 3 roky, spôso-
bilosť na právne úkony v plnom rozsahu, bezúhonnosť, znalosť legis-
latívy v oblasti verejnej správy s dôrazom na územnú samosprávu 
mesta a to najmä zákon č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. 
p. a súvisiace právne predpisy, výborné organizačné a komunikačné 
schopnosti, samostatnosť, zodpovednosť, rozhodnosť, odolnosť voči 
stresu, ovládanie práce s PC (Microso�  O�  ce, Internet) 
3. Zoznam požadovaných dokladov: fotokópia dokladu o najvyššom 
dosiahnutom vzdelaní, čestné vyhlásenie o spôsobilosti na právne 
úkony v  plnom rozsahu, čestné vyhlásenie o  bezúhonnosti, 
profesijný životopis v  štruktúrovanej forme, referenčný list, 
súhlas so spracovaním všetkých osobných údajov poskytnutých 
uchádzačom  v potrebnom rozsahu pre účely výberového konania 
v súlade so zákonom.
Výberové konanie bude pozostávať z písomnej formy (odborný test 
a  posúdenie predpokladov pre výkon pracovnej činnosti vedúceho 
zamestnanca) a z pohovoru.
Žiadosť o  účasť na  výberovom konaní spolu s  požadovanými 
dokladmi je potrebné podať v zalepenej obálke označenej heslom 
„Výberové konanie – odbor vnútornej správy – neotvárať!“ v lehote 
do 7. mája 2018 do 12.00 h na adresu mesta. V uvedenom termíne 
musí byť žiadosť a  ostatné požadované doklady doručené mestu 
Bánovce nad Bebravou. Na  oneskorene podané žiadosti o  účasť 
na výberovom konaní sa nebude prihliadať.


